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Geachte heer van der Knaap, Dea Cee, , 

Ik heb uw brieven van 6 januari en 15 februari jl., waarin u ingaat op de 

magelijkheden om frequentiekavels te ruilen en op FM-ontvangstproblemen, in 

goede orde ontvangen. 

Uw kenmerk 

gs/hvk/150211 

Het digitaliseringsbeleid, zoals dat eind vorig is geconsulteerd, gaat uit van een 

verlenging van de commerciële radiovergunningen onder de voorwaarde van 

investering in digitale radio. Ook de regionale publieke omroepen wordt de 

mogelijkheid geboden mee te gaan in het digitaliseringsbeleid, dan wel via 

samenwerking met de niet-landelijk commerciële en middengolfomroepen via het 

bovenregionale kavel, dan wel door het regelen van doorgifte bij een van de 

vergunninghouders met een vergunning voor digitale (radio-)omroep. 

Kavelruil 

In bovengenoemde brieven, alsmede in de consultatie van het digitaliseringsbeleid 

en de Taskforce Regionale Digitalisering, maakt u melding dat digitaliseren via het 

bovenregionale kavel niet uw voorkeur verdient. Liever digitaliseert u via het 

regionale kavel dat begin 2009 is verdeeld. Hiertoe stelt u in uw brieven twee 

opties voor; ten eerste een kavelruil tussen het regionale en het bovenregionale 

kavel, die samenwerking inhoudt met de niet-landelijk commerciële FM- 

vergunninghouders, maar liever een ruil tussen het landelijke kavel dat 

momenteel in handen is van de NPO en het regionale kavel, waarbij er een geheel 

publiek kavel ontstaat. 

Naar aanleiding van het Algemeen Overleg van 15 december 2010 en de 

toezegging om de mogelijkheden tot kavelruil nader te onderzoeken heb ik een 

verkenning gedaan naar de mogelijkheden van met name de eerste optie. Hiertoe 

heb ik met alle betrokkenen gesproken. Het blijkt dat deze kavelruilvariant tegen 

een aanta! problemen oploopt. U concludeert dit ook in uw eigen brieven. Omdat 

dit kavel al eerder is vergeven, treden er bij een ruil voor de huidige 

vergunninghouder van het regionale kavel migratiekosten op. Immers, de al 

gedane investeringen in het uitzendnetwerk zullen, gezien de andere indeling van 

de kavels, niet 1-op-1 doorgezet kunnen worden. Bovendien gelden er voor de 

periode 2012-2015 nog enkele technische gebruiksbeperkingen, die voor de 
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huidige vergunninghouder van het regionale kavel substantiële impact hebben 

voor de huidige business case. 

Ten aanzien van de kavelruil is in de kamerbrief van 13 januari jl. aangegeven dat 

er a) voor compensatie van vergunninghouders geen gelden beschikbaar zijn en 

dat b) mocht de verkenning naar de kavelruil voor de aanvraagperiode niet leiden 

tot een oplossing op dit punt, zal worden terugvallen op de uitgangspunten voor 

digitalisering zoals beschreven in de geconsulteerde ontwerpbesluiten. Ik 

concludeer dat de kavelruil waarbij het bovenregionale kavel wordt geruild met 

het regionale kavel niet aan deze uitgangspunten voldoet. Daarnaast concluderen 

de betrokkenen dat een dergelijke ruil niet haalbaar is. 

U geeft aan dat de andere kavelruil, waarbij de NPO en MTV-NL van kavel 

wisselen en de ROOS samen met de NPO gaat uitzenden op het regionale kavel, 

uw voorkeur heeft. U geeft daarbij aan dat, bij gezamenlijk gebruik van een kavel 

door de landelijke en regionale omroep, de landelijke omroep capaciteit moet 

inleveren waardoor ambities in gevaar kunnen komen. De NPO heeft dit ook aan 

ons laten weten. Inmiddels vinden er gesprekken plaats om te kijken onder welke 

condities deze kavelruil voor de betrokkenen kan plaatsvinden. Gelet op het 

wettelijke kader kan ik een kavelruil niet opleggen. Een voorstel tot kavelruil zal 

van de betrokken vergunninghouders moeten komen en kan conform de 

bestaande procedures worden afgewikkeld, waarbij uiteindelijk toestemming van 

de minister vereist is. Wel ben ik graag bereid een faciliterende rol op me te 

nemen en deze ruil, samen met de relevante partijen, verder te verkennen. 

Wellicht ten overvloede merk ik op dat de regionale publieke omroepen te allen 

tijde de mogelijkheid hebben om doorgifte te regelen bij een van de huidige 

vergunninghouders van een vergunning voor digitale (radio)-omroep. U geeft in 

uw brief aan dat dit bij MTV-NL maar voor een tijdelijke periode kan door een 

gebrek aan capaciteit in de toekomst. Ik kan u melden dat, afhankelijk van het 

succes van digitale radio via DAB, er in de toekomst extra frequentieruimte kan 

worden vrijgemaakt voor digitale radio, 

Financiering digitalisering 

U heeft in het verleden via diverse brieven aangegeven niet te kunnen 

digitaliseren zonder aanvullende financiering. Het huidige beleid gaat er vanuit dat 

de regionale publieke omroepen, samen met de niet-landelijke commerciële FM- & 

middengolfvergunninghouders, digitaliseren via het bovenregionale kavel. De 

kosten van digitalisering voor de commerciële omroepen worden verdisconteerd 

via het opleggen van eenmalige bedragen, gebaseerd op het 

waardebepalingsonderzoek, Ik vind het dan ook redelijk dat de regionale publieke 

omroepen worden gecompenseerd voor de kosten voor deelname aan het huidige 

digitaliseringsbeleid. Op dit moment ben ik over het de financieringsvraagstuk nog 

in gesprek met uw organisatie, onder andere over de omvang van de hiervoor 

bedoelde kosten. 
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FM-ontvangstproblemen 

In uw brief van 15 februari jl. maakt u melding van verschillende FM- 

ontvangstproblemen bij de regionale publieke omroepen. Ten aanzien van deze 

ontvangstproblemen kan ik u melden dat Agentschap Telecom met de relevante 

regionale publieke omroepen gesprekken heeft gevoerd over mogelijke 

oplossingen. Agentschap Telecom blijft op dit punt in gesprek met de regionale 

publieke omroepen. 

Vervolgproces 

Op dit moment hebben de regionale publieke omroepen verschillende manieren 

om deel te nemen aan het digitaliseringsbeleid. Buiten het feit dat deze omroepen 

momenteel digitaal te ontvangen zijn via Digitenne en de satelliet, kunnen zij ook 

deelnemen aan de digitalisering van radio via de T-DAB techniek en wel via het 

bovenregionale kavel, het regelen van doorgifte of door de uitkomsten van de 

gesprekken over de kavelruil af te wachten. 

Conform de brief van de Tweede Kamer van 13 januari 2011 gaat op korte termijn 

de verlengingsprocedure voor de commerciële vergunninghouders van start, 

vanwege de deadline van 1 september 2011 en met het oog op de continuïteit van 

hun business cases. Om de regionale publieke omroepen de keuze te geven deel 

te nemen in het bovenregionale kavel, zal die procedure vooraf worden gegaan 

door een periode waarin de regionale publieke omroepen hun belangstelling 

kenbaar kunnen maken. Op deze manier kunnen de regionale publieke omroepen 

aangeven of ze willen digitaliseren via een vergunning voor het bovenregionale 

kavel en krijgen de commerciële omroepen duidelijkheid over de 

frequentiecapaciteit die in het bovenregionale kavel voor hen beschikbaar is. Ik zal 

de individuele regionale publieke omroepen op korte termijn informeren over deze 

procedure, 

Hoogachtend, 

drs. M.J.M. Verhagen 
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